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Norský biatlonista Bakken v problémech. Může za to
očkování proti covidu?

sport.cz/clanek/zimni-sporty-biatlon-norsky-biatlonista-bakken-v-problemech-muze-za-to-ockovani-proti-covidu-
3728070

Norská biatlonová hvězda Sivert Guttorm Bakken se už déle než pět

měsíců potýká s vleklými zdravotními problémy, kvůli nimž se

nemůže připravovat na nadcházející sezonu. Dlouhé utrpení je

pravděpodobně způsobeno vedlejšími účinky po očkování proti

Covidu-19, zaznělo v interview pro norskou TV2.

Norský biatlonista Sivert Bakken na střelnici při závodu SP v

HolmenkollenuFoto: Profimedia.cz

Článek

Čtyřiadvacetiletý reprezentant nemůže podle svých slov trénovat už

od 18. května. „Jsem stále unavený, nemůžu vůbec trénovat. Stále

jsem cítil na hrudi tlak, bylo to velmi bolestivé," svěřil se Bakken.

Lékaři u norského biatlonisty odhalili zánět srdečního svalu.
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S problémy se Bakken začal potýkat nedlouho po dosavadním

vrcholu své biatlonové kariéry. Koncem března ve finále minulého

ročníku Světového poháru v Holmenkollenu si připsal úvodní

vítězství v prestižním seriálu poté, co ovládl závod s hromadným

startem a získal i malý křišťálový glóbus za celkové prvenství v

disciplíně.

O několik týdnů nato dostal třetí, tzv. posilující dávku proti

koronaviru a objevily se komplikace. „Je téměř stoprocentně jisté, že

za mými problémy stojí očkování proti koronaviru. Slyšel jsem o

dalších případech, kdy měli lidé po injekci obdobné potíže," uvedl

Bakken.

Norský biatlonista Johannes Dale byl vyřazen z reprezentačního áčka.Foto:

Instagram Johannes Dalea
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Týmový lékař Ola Berger vyloučil, že by biatlonista v inkriminované

době prodělal infekční onemocnění a připouští, že jediným

„spouštěčem" zdravotních problémů je v Bakkenově případě

skutečně vakcinace. Přitom podle Evropské lékové agentury jsou

myokarditida a perikarditida vzácné vedlejší účinky očkování proti

koronaviru, zejména u mladých mužů. „Je to skutečně velmi vzácný

případ, obecně výhody vakcíny převažují nad nevýhodami. Ne ale

vždy a ne u každého jednotlivce, jak dokazuje Sivertův případ. Přitom

stejnou injekci dostal už předtím dvakrát a bez následků," připomíná

Berger.

Na start nového ročníku Světového poháru, který začíná 26.

listopadu ve finském Kontiolahti, musí Bakken zapomenout.

„Pravděpodobně se plně uzdraví, ale ztratil dynamiku a kvůli

velkému manku v tréninku vynechá jistě značnou část sezony.

Existují horší diagnózy, ale tohle je pochopitelně silně mučivé pro

někoho, jehož kapitálem je jeho tělo," dodává Berger.

Bakken ví, že návrat k závodění nelze s přihlédnutím k závažnosti

jeho potíží uspěchat: „Je asi příliš brzy k tomu něco říkat, ale jisté je,

že do Vánoc se na lyžích neobjevím. Chce to čas. Vím, že mě čeká

ještě řada dobrých let a to vědomí mě posiluje."

 

 


